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Bună ziua tuturor, 

La sfârșitul anilor 1980 eram pastorul unei mici biserici într-o comunitate 

rurală din estul statului Colorado. Deși biserica se descurca bine, era un 

oraș agricol și iernile erau dureroase. În ianuarie, venitul nostru după ce 

biserica ne plătea chiria și utilitățile era de 15 $ (40 $ SUA astăzi). În ultima 

săptămână a lunii nu aveam mâncare. 

În jurul orei 16.00 (16.00), Barb m-a întrebat ce am în minte pentru cină, 

pentru că nu avea literalmente nimic în cămară, nimic în frigider, nimic în 

congelator, pentru a ne hrăni pe noi sau, mai ales, pe cei 3 băieței ai noștri. 

A deschis frigiderul în disperare arătându-mi. A deschis dulapul pentru a 

dezvălui rafturi goale. Era îngrijorată pe bună dreptate.  

I-am răspuns: "Nu știu, dar știu că fac ceea ce Domnul m-a chemat să fac, 

așa că știu că El va asigura." I-am spus că aveam pace în duhul meu, că 

îmi verificasem de două ori motivele, că Tatăl îmi dăduse pace, așa că am 

rămas concentrat pe pacea din duhul meu. Dar ea era mamă, așa că avea 

dreptul să știe unde era cina pentru cei 3 băieți ai ei. 

A fost dispusă să meargă cu pacea mea, deși este în firea ei să se 

îndoiască de situații: Oare chiar a fost Domnul cel care ne-a adus acolo? 

Voia El ca John să își găsească o slujbă (deși eu eram ocupată cu 

biserica)? Ce era în neregulă cu John de își risca familia pentru ce, pentru 

credință? Era vorba de mândrie? Ce vom face noi? Toate acestea erau 

întrebări pe care orice soție și mamă le-ar avea în acea situație. Dar, în 

cele din urmă, ea a avut încredere în mine. 



Acesta a fost punctul de "după credința voastră să vă fie" - Alegerea 

era simplă: Să ne încredem în pace sau să luăm problema în propriile 

mâini cu "Planul B".  

Aproximativ 20 de minute mai târziu, o familie de la biserica noastră a oprit 

pe aleea noastră în marele lor Chevy Suburban, care era la acea vreme cel 

mai mare SUV fabricat. Era încărcat cu alimente și chiar cu lapte proaspăt 

de la ferma lor de lactate. În 10 minute, frigiderul și dulapul nostru au trecut 

de la complet goale la complet pline.  

Barb a fost încântată, după cum vă puteți imagina. Acest cuplu a avut o 

idee care le-a plutit în minte în acea dimineață târzie pe care au 

recunoscut-o ca fiind a Domnului; să ne cumpere alimente. Locuiam în 

preeria din estul Oklahomei, așa că era o oră de mers cu mașina până la 

un magazin. 

Au condus mai bine de o oră până la magazin pentru a-și încărca vehiculul, 

apoi o oră înapoi ȘI s-au oprit la casa lor pentru a lua lapte proaspăt în 

drum spre casa noastră - erau încântați că au fost atât de folosiți de Tatăl, 

iar noi eram încântați că au ascultat. În 10 minute am trecut de la gol la 

plin. Un har uimitor. 

Dispoziția lui Dumnezeu era deja la lucru atunci când Barb și cu mine 

vorbeam și făceam alegerea de a ne încrede în pacea din spiritul nostru. 

Dacă nu aș fi avut o revelație în duhul meu și pacea însoțitoare din partea 

Tatălui că El a furnizat cina, ar fi fost o prostie. Dar aveam o pace, așa că 

am rămas în ea. 

Eram mișcat de revelație, de pace în duhul meu. Aceasta era credință, nu 

nebunie. După credința voastră să vă fie vouă. De multe ori, oamenii au o 

revelație, au o pace de la Tatăl, dar se strecoară frica, se îndoiesc de ei 

înșiși.  

Se lasă pradă propriei lor forțe și își elaborează propriul "plan B". Pentru că 

cedează în fața fricii în loc să o supună prin pacea din duhul lor, nu văd 

niciodată miracolul - și apoi se întreabă de ce Dumnezeu i-a dezamăgit. 

 



"După credința voastră, faca-se vouă" Matei 9, 27-30 

Acest lucru este afirmat o singură dată în Noul Testament, dar este repetat 

de multe ori în diferite moduri și terminologii. 

"Când a plecat Iisus de acolo, doi orbi L-au urmat, strigând cu putere și 

zicând: "Fiul lui David, miluiește-ne pe noi. După ce a intrat în casă, orbii s-

au apropiat de El; și Iisus le-a zis: "Credeți că am puterea să fac aceasta? 

Ei I-au răspuns: Da, Doamne. Atunci S-a atins de ochii lor, zicând: După 

credința voastră, faca-se vouă!". 

De ce a spus: "După credința voastră"?  

Aceasta nu a fost o mișcare suverană a Domnului. Aceasta a fost conform 

credinței orbilor. De ce a fost "potrivit credinței lor"?  

În primul rând, ei L-au numit Mesia, numindu-L Fiul lui David. Acesta este 

poate cel mai cunoscut dintre termenii evreiești pentru Mesia, iar Matei își 

începe evanghelia în 1:1 afirmând că acesta este ceea ce va demonstra în 

evanghelia sa: "Cartea neamului lui Isus Hristos, Fiul lui David, fiul lui 

Avraam..." Ei au avut o revelație de la Tatăl despre cine era exact Isus. Ei 

aveau credință. 

Punctul cheie #1 - o revelație personală 

Aceasta este chiar cheia oricărui lucru pe care îl facem numit "credință". 

Mai întâi primim o revelație de la Tatăl în legătură cu acest lucru. Dacă 

auzim vești proaste, ne consultăm cu Tatăl pentru a vedea care ar putea fi 

instrucțiunile și dispozițiile Sale. Când Petru a exclamat: "Tu ești Hristosul, 

Fiul Dumnezeului celui viu", Isus a spus că știa acest lucru prin revelație de 

la Tatăl. Întreaga împărăție decurge și funcționează prin revelația de la 

Tatăl.  

Am împărtășit modul în care II Petru 1: 3-4 a fost o temelie pentru mine 

timp de decenii: "În consecință, puterea Lui a asigurat toate lucrurile care 

țin de viață și de evlavie, prin cunoașterea Celui care ne-a chemat la glorie 

și la virtute." 



Ori este adevărat, ori nu este. Fie că El a furnizat toate lucrurile care țin de 

viață, fie că nu. Cu un an în urmă am lăsat această revelație să plutească 

peste mine și prin mine, excitându-mi spiritul. El a furnizat TOT ce ține de 

viață. Nu va mai trebui să mă îngrijorez niciodată.  

 

Un test al credinței mele 

Duceam 5 vaci pentru a fi vândute la un grajd aflat la aproximativ 40 de 

mile distanță (70 km). Îl aveam pe Chris pe scaun cu mine, dar, dintr-un 

motiv oarecare, i-am lăsat scaunul cu rotile acasă. La un semafor, la 

aproximativ 16 km de casa noastră (18 km), camionul s-a oprit. Am avut 

suficient impuls pentru a mă rostogoli pe marginea autostrăzii.  

Amintindu-mi de II Petru 1:3-4, am spus: "Tată, toate lucrurile care țin de 

viață și de evlavie au fost asigurate, așa că te rog să ne arăți proviziile 

Tale, pentru că suntem blocați!" Chiar în acel moment, o camionetă roșie 

care venea din sens opus a încetinit, a traversat partea mediană, a făcut un 

cerc în fața noastră și ne-a întrebat dacă ne poate ajuta.  

Explicându-i situația, el a spus că ne va duce vitele la hambarul de vânzare 

- am fost uimit. Am îndepărtat camionul de remorcă, l-am agățat de 

camionul lui, l-am urcat pe Chris în camionul lui și am plecat toți trei. Ne-a 

adus înapoi după ce am lăsat vacile și am putut să-l sun pe fiul nostru 

mijlociu să vină să ne ia.  

După credința voastră faca-se vouă. Am avut revelația din Cuvânt și din 

experiență, genul de credință care vine luând în considerare credincioșia 

Tatălui de-a lungul anilor. Bazându-mă pe acea revelație continuă și pe 

istoricul Său în viața mea, am ales pur și simplu să acționez conform 

credinței mele, cerându-I să-mi dezvăluie dispoziția Sa. Și El a făcut-o.  

Săptămâna viitoare, despre momentele în care am ratat-o și mai multe din 

Cuvânt... până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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Bună ziua tuturor, 

Adesea ne ascundem în spatele fricii noastre, în timp ce ne spunem nouă 

înșine și altora că suntem în credință. Uneori ne ascundem în spatele fricii 

și dăm vina pe diavol pentru orice necaz pe care îl avem, mustrările 

noastre nefăcând nici un bine. 

Factura de telefon 

În zilele de dinaintea telefoanelor mobile aveam linii telefonice fixe. Cu 

liniile de telefonie fixă, dacă sunai în afara zonei în care locuiești, exista o 

taxă suplimentară bazată pe fiecare minut de convorbire. Dacă sunai pe 

cineva aflat la o distanță mare te costa mai mult. 

Nu am putut plăti factura în prima lună, iar compania de telefonie a lăsat-o 

să treacă până când nu am putut plăti nici a doua lună. Totalul a fost de 

aproximativ 600 de dolari, ceea ce este la fel ca 1600 de dolari astăzi. O 

rudă a avut probleme și am petrecut ore întregi la telefon oferindu-i 

îndrumare și sprijin. Telefonul nostru a fost închis. Bye bye bye telefon 

pentru că nu aveam bani să îl plătesc.  

Unde era credința mea? Credeam că "cred în Domnul" pentru banii 

necesari plății facturii, dar nu a venit niciun ban "miraculos" pentru a o plăti. 

Ajutam pe cineva, dădeam sfaturi bune și evlavioase - de ce nu era 

Domnul acolo pentru mine? Ce s-a întâmplat? 

Adevărul este că  



mi-a fost teamă să sun la compania de telefonie pentru a stabili un plan de 

plată. În parte, nu simțeam că aș putea să le spun cu sinceritate când voi 

avea bani să le plătesc. Nu știam dacă mi-ar fi cerut totul deodată sau dacă 

ar fi acceptat plăți pe parcursul a câteva luni. Mi-era teamă de ceea ce ar 

putea fi. De ceea ce ar putea spune. De ceea ce nu mă puteam angaja. 

Așa că nu am sunat. 

În tot acest timp "credeam în Domnul" pentru banii necesari plății facturii. 

Mai târziu am aflat că dacă aș fi sunat, ar fi lucrat cu mine la un plan de 

plată. Teama mea era degeaba, iar ceea ce credeam că este credință, era 

de fapt eu ascunzându-mă în spatele fricii mele. 

Am văzut oameni care fac asta cu doctorii. Se temeau că diagnosticul va fi 

o veste oribilă sau că îi va costa bani pe care nu îi aveau. În unele cazuri, 

oamenii au murit pentru că nu au vrut să meargă la doctor pentru că se 

temeau de taxa de vizită la cabinet și de orice teste care ar fi fost făcute.  

Am văzut oameni care au amânat reparații la casă, reparații la mașină și 

multe altele din cauza fricii de ceea ce ar putea fi totalul, așa că "cred în 

Domnul" și cred că rugăciunea îl va determina pe Dumnezeu să facă ceva. 

Nu se gândesc niciodată că poate Domnul vrea ca ei să se ocupe de frica 

lor și să aibă încredere în El. Apoi, când se întâmplă ceva mai rău, sunt 

nevoiți să se ocupe de asta și, din păcate, suferă consecințele amânării lor 

alimentate de frică. 

Trecând prin frica... 

Aș fi vrut să știu atunci ceea ce știu acum despre II Petru 1:3-4, așa cum 

am menționat săptămâna trecută. "Toate lucrurile care țin de viață și de 

evlavie au fost prevăzute...." 

Cu toții suntem în creștere și învățăm. La începutul anilor 1980, nu știam că 

toate lucrurile care țin de viață au fost asigurate. Nu învățasem încă să iau 

acea decizie dificilă în mijlocul presiunii, să stau și să Îi cer Tatălui să-mi 

dezvăluie proviziile Sale, pe baza Cuvântului Său.  

Diferența dintre a avea telefonul tăiat în anii 1980 și faptul că eu și Chris, 

aproximativ 15 ani mai târziu, am avut parte de o provizie miraculoasă, 



când un bărbat ne-a luat vacile la vânzare când ni s-a stricat camionul, este 

că am învățat să trec prin frică, am învățat să fac față circumstanțelor. 

 

Am învățat că, de cele mai multe ori, proviziile Tatălui se află de 

cealaltă parte a fricii.  

În biserica noastră era o doamnă cu un fiu de 11 ani. Fiul ei s-a îmbolnăvit 

cu o febră puternică, iar pentru ea, banii erau puțini. Chiar și atunci când îi 

avea, nu-i plăcea să-i cheltuiască. După ce febra a persistat câteva zile, 

mulți dintre noi am îndemnat-o să meargă la doctor, dar ea "credea în 

Domnul"... 

După ce a mai trecut o săptămână, fiul ei a devenit atât de slăbit încât era 

clar că ceva nu era în regulă și am insistat să îl ducă la doctor. Teama ei 

pentru viața lui a devenit mai puternică decât teama de nota de plată a 

medicului. Virusul ajunsese la o valvă a inimii și avea nevoie de o operație 

pe cord deschis imediată pentru a înlocui valva.  

Factura, în jurul anului 1989, a fost de 65.000 de dolari pentru a pune o 

valvă mecanică în inima băiatului. Când stăteai lângă el, o puteai auzi 

pocnind în timp ce inima lui pompa sânge. Mama lui a fost încântată că, din 

cauza venitului ei și a faptului că era un copil, spitalul va folosi fonduri de 

caritate pentru a plăti factura - ea nu datora nimic.  

Am fost uimiți că s-a bucurat atât de mult de acest lucru, când tot ce trebuia 

să facă era ca la prima să fie dispusă să plătească sau să facă plăți pentru 

o programare la medic și toată acea traumă ar fi putut fi evitată. Și din 

cauza acțiunilor ei, el a ajuns în Rai înaintea ei cu câțiva ani - mă bucur că 

sunt acolo acum, dar el ar trebui să fie încă în viață și să ducă o viață bună 

și rodnică, așa cum face sora lui.  

Toate astea pentru că mama lui nu a avut credința în Tatăl ei ceresc de a 

trece prin frica de a vedea providența Lui de partea cealaltă. 

Cei doi orbi...după credința voastră să vă fie vouă... 



Oamenii vor provizii de la Dumnezeu, dar acestea să fie după credință, nu 

după frică. Credința cere o revelație de la Tatăl pentru situația respectivă. 

Frica se opune logicii, frica se opune bunului simț. Frica nu face decât să 

amâne o acțiune care apoi provoacă consecințe mult mai dificile.  

Când Isus a vrut să transforme apa în vin, El i-a pus mai întâi să adune și 

apoi să umple 6 vase de piatră cu apă, DUPĂ care s-a întâmplat miracolul. 

Când Isus a vrut să plătească 5.000 de bărbați plus femei și copii, El a 

organizat ca aceștia să se așeze în grupuri de câte 50 și 100 de persoane, 

ATUNCI s-a întâmplat miracolul.  

Frica întreabă de ce să se deranjeze să adune vasele de piatră. Frica 

întreabă de ce să se chinuie să organizeze oamenii în grupuri de 50 și 100 

de persoane. Credința nu pare înțeleaptă pentru cei cu frică. Dar credința 

se ocupă de circumstanțele naturale realizând că provizia se află de 

cealaltă parte a fricii.  

Și acolo se concentrează testul credinței noastre. O vom relua acolo 

săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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Bună ziua tuturor, 

Dumnezeu nu ne testează cu răul, dar ne testează. În cadrul testului găsim 

o oportunitate de creștere în funcție de credința voastră.  

http://www.cwowi.org/
mailto:cwowi@aol.com


În Iacov 1: 2 ni se spune să; "...socotiți că este o bucurie când cădeți în 

diferite încercări/probe/teste, știind că încercarea credinței voastre vă 

exersează consecvența." 

Observați că a spus să socotiți că este o bucurie, care este un rod al 

spiritului, ceea ce înseamnă că nu vorbește despre "a fi fericit", care este o 

emoție. Pentru a socoti o încercare/testare/ ispită drept bucurie, trebuie să 

fii în roada duhului din Galateni 5: 22-23. Trebuie să ne ducem luptele la 

Domnul și să le tratăm în mod spiritual, nu o fericire religioasă și să ne 

punem cea mai bună față de biserică de duminică dimineața. 

Notă: Motivul pentru care am scris "roadele spiritului" și nu "roadele 

Duhului", este din cauza contextului. În limba greacă nu există majuscule și 

nici punctuație, așa că știm doar prin context dacă vorbește despre roada 

Duhului Sfânt sau despre roada spiritului uman născut din nou. Deoarece 

contextul este războiul dintre faptele cărnii umane și spiritul uman, este clar 

că roada spiritului este spiritul uman. Am putea spune, de asemenea, că 

Duhul Sfânt ESTE dragoste, bucurie, pace și așa mai departe. Prin urmare, 

rodul este urmașul copacului său părinte. Așadar, rodul spiritului uman este 

potrivit.  

Cum ne testează El? Jertfa lui Isaac. 

În Geneza 22:1 se spune: "După aceste lucruri, Dumnezeu l-a ispitit pe 

Avraam". O traducere mai bună ar fi: "Dumnezeu l-a pus la încercare pe 

Avraam". Cu alte cuvinte, Domnul avea de gând să-l pună pe Avraam într-o 

situație care să dovedească credința și integritatea lui Avraam, să 

dovedească ceea ce era în inima lui, precum și să arate angajamentul său 

față de legământul pe care cei doi îl făcuseră.  

Am putea spune că, în mod cert, pare rău să-i ceară lui Avraam să-l ofere 

pe Isaac ca jertfă umană, dar partea cealaltă este că Dumnezeu dovedea 

ceea ce era în inima lui Avraam. Chiar și Avraam și-a dat seama de 

rezultat înainte de a începe, spunându-i fiului său în v8 că "Dumnezeu va 

oferi un miel (Miel)", când, de fapt, Domnul a oferit un berbec pentru jertfă. 



Avraam știa ce se întâmpla. El știa că, în legământ, fiecare cap de 

legământ, cei care încheie legământul, trebuie să îi ofere cel mai prețios 

bun al lor celuilalt. De asemenea, el știa că Domnul i se arătase și îi 

spusese că fiul său Isaac va avea copii, ceea ce nu se întâmplase încă. 

Așa că știa că fie Dumnezeu va oferi un sacrificiu, fie fiul său va fi înviat din 

morți, pentru că Isaac a fost numit de Dumnezeu ca fiind cel care va fi tatăl 

națiunilor. Evrei 11: 17-19 vorbește despre aceste lucruri.  

Tocmai pentru că inima lui a fost dovedită că el, de pe pământ, și-a 

dezlegat fiul făgăduinței, Tatăl Dumnezeu din ceruri a fost dezlegat să 

ofere pe fiul Său făgăduinței ca jertfă finală. "Pentru că ai făcut acest lucru, 

neprimind pe fiul tău, singurul tău fiu, că în binecuvântare te voi 

binecuvânta și în înmulțire te voi înmulți..." 

Și pentru a se asigura că toată lumea a înțeles, Iacov spune în v13: "Acum, 

nimeni să nu spună, când este încercat/cercat/testat, că Dumnezeu Tatăl i-

o face. Căci Dumnezeu nu este încercat/cercat/cercat/cercat cu răul și nici 

El nu încearcă/cercetează/cercetează pe nimeni cu răul". 

 

Așadar, Dumnezeu ne pune la încercare pentru a dovedi ce este în 

inimile noastre.  

Psalmul 7:9 vorbește despre faptul că El testează "frâiele inimii noastre", 

iar Evrei 4:12-13 arată că Domnul Isus este Sabia vie a Cuvântului care ne 

critică sufletul și spiritul, gândurile și intențiile inimii.  

El permite situații care ne dau posibilitatea de a alege să acceptăm sau să 

respingem provocarea de a crește. Dar provocarea de a crește nu se 

prezintă cu un mare semn de neon care spune: "Dacă alegi această cale, 

vei crește în Domnul!!!". Alege-mă pe mine! Alege-mă pe mine!" 

Oportunitatea se prezintă cu frică de o parte și cu credință de cealaltă 

parte. Cheia este să avem mai întâi o revelație, că Tatăl ne va oferi dacă 

luăm decizia corectă. 

Faraon și Moise 



Există cel puțin 17 versete în Exod care ne spun că Faraon și-a împietrit 

inima și câteva versete care spun că Dumnezeu a împietrit-o. Cum a 

împietrit Dumnezeu inima lui Faraon? Dându-i ocazia, în mod repetat, să 

facă ceea ce trebuie. L-a tot trimis pe Moise înapoi la el.  

Cântecul din 1991 al lui Amy Grant; How Can We See That Far include 

versurile: "Același soare care topește ceara poate să întărească lutul". 

Domnul a continuat să-l trimită pe Moise înapoi la Faraon, care a avut tot 

timpul posibilitatea de a alege dacă să coopereze sau nu. A ales prost. 

 

În Ioan 6: 1-13, hrănirea a 5.000 de oameni; minunea pâinilor.  

Ioan 6:5 spune: "Și a zis lui Filip: "De unde vom cumpăra pâine, ca să 

mănânce aceștia? A zis aceasta lui Filip ca să-l pună la încercare, căci știa 

ce avea să facă".  

Orice întrebare care vine de pe buzele lui Isus trebuie să fie o întrebare 

legitimă. Provizia miraculoasă dezvăluită mai târziu trebuia să fi fost acolo 

chiar atunci când Isus i-a pus întrebarea lui Filip. Dispoziția era ascunsă în 

întrebare și în răspuns.  

Dacă Filip ar fi răspuns în conformitate cu miracolul. Pentru a avea 

credință, Filip trebuia să fi văzut niște lucruri care să îl facă pe Isus să 

considere că poate, doar poate, Filip va trece peste circumstanțe și va privi 

dincolo de circumstanțe spre credință. 

Ce văzuse Filip? El a văzut aceste lucruri care au condus la această 

întrebare: 

Isus discernând (onestitatea) prietenului său Natanael. Ioan 1: 45-46. L-a 

auzit pe Isus spunându-i lui Natanael că va vedea îngeri slujind lui Isus. 

Transformarea apei în vin în Cana. Curățirea templului și învățătura și 

discuțiile care au urmat. A învățat ce i-a spus Isus lui Nicodim în Ioan 3, 

inclusiv v16. A botezat oameni în Ioan 3: 22-36, L-a auzit pe Isus învățând. 

A văzut femeia de la fântână și 2 zile în Samaria, unde Isus i-a povestit 

întreaga ei viață și tot satul a crezut.  



A fost acolo când fiul nobilului a fost vindecat în 4: 46-54. A fost acolo când 

șchiopul a fost vindecat la piscina din Betesda în 5: 1-15. A auzit tot 

capitolul 5 cu Isus învățând despre Tatăl Său. În 6: 1-2 a văzut mulțimile 

vindecate.  

Deci, cu toate acestea, întrebarea: "De unde vom cumpăra pâine pentru ca 

toți acești oameni să mănânce?", nu pare atât de deplasată. Ni se spune 

că Isus îl punea la încercare pe Filip.  

Să ne întrebăm și noi: Am văzut destule minuni în viața noastră de-a lungul 

lunilor sau anilor, pentru a putea face alegerea credinței? Ați auzit, ca și 

Filip, suficiente învățături, ați observat suficiente minuni, ați fost martori ai 

credincioșiei Sale suficient de mult în viața voastră până astăzi, când El vă 

întreabă inima: "Cum vei face față acestei facturi?" sau "Cum vei face față 

acestei vești", cum veți răspunde? După credința ta, fie ție.  

 

Și de aici vom continua săptămâna viitoare. Până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

According to your faith 4 of 4, Go back to the original.  

Conform credinței tale 4 din 4, Întoarce-te la original 

Bună ziua tuturor, 

Ați simțit vreodată că Domnul v-a dat o promisiune pentru o persoană 

dragă, poate cu ani în urmă, dar acum acea persoană nu mai umblă cu 

Domnul? V-ați întrebat vreodată dacă ar trebui să continuați să vă rugați 

sau să renunțați la speranță?  

De exemplu: O mamă a avut parte de lucruri minunate profețite asupra 

fiului ei când acesta era încă tânăr. Dar acum băiatul este un bărbat de 20 

http://www.cwowi.org/
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de ani și trăiește ca lumea, fără să vrea să aibă nimic de-a face cu 

Dumnezeul mamei sale și al tinereții sale. 

Cu toate acestea, ea a simțit că Domnul i-a spus anumite lucruri în inima ei 

despre chemarea și scopul vieții lui - ce face? Unde intră în această situație 

"după credința ta, fie ție"?  

Fiecare persoană se confruntă cu circumstanțe contrare credinței sale. 

Lucruri neexplicate. Un copil care se îmbolnăvește de moarte, un cancer 

care răpune rapid o persoană dragă. Un accident tragic în care sunt 

implicați adolescenți creștini. Un loc de muncă pe care au crezut că 

Dumnezeu li l-a dat și câteva luni mai târziu compania dă faliment.  

Orice număr de lucruri sunt lăsate să se întâmple de Domnul pe care îl 

iubim atât de mult, fără nicio explicație din partea Lui. Ce trebuie să facem 

noi? Cum putem "sta pe Cuvânt" când totul pare să fi luat-o în direcția 

opusă? 

II Regi 4: 8-37; povestea unei femei care a dat dovadă de bunătate față 

de Elisei.  

Acesta trecea regulat pe lângă casa ei și a soțului ei, iar ea i-a arătat 

ospitalitate. În cele din urmă au adăugat o cameră la casa lor pentru ca el 

să poată petrece noaptea la nevoie.  

Elisei a vrut să facă ceva pentru ea, iar servitorul său, Ghehazi, a 

menționat că nu aveau copii. Elisei i-a spus că "anul viitor, conform timpului 

vieții, vei îmbrățișa un fiu". Ea i-a spus atunci să nu o necăjească, că ar fi 

bine să aibă dreptate. Versetele 16 și 17 ne spun că ea a rămas 

însărcinată și a dat naștere unui fiu, așa cum profețise Elisei.  

Versetul 18 ne spune că, atunci când băiatul a crescut, lucra pe câmp cu 

tatăl său și, evident, s-a supraîncălzit, plângându-se de dureri de cap. A 

murit câteva ore mai târziu. Trebuie să ne amintim cuvântul de promisiune 

pe care Elisei i-l dăduse în v. 16 și că au trecut mulți ani până când fiul a 

ajuns "mare" și lucra pe câmp cu tatăl său. 

 



Puterea promisiunii nu s-a diminuat de-a lungul anilor 

Versetele 22-28 ne spun că ea a așezat trupul tânărului pe patul din 

camera lui Elisei, apoi, doar spunându-i soțului ei "Este bine", a încălecat 

un măgar și a alergat să-l găsească pe Elisei. Când l-a găsit, i-a spus: "Ți-

am cerut eu un fiu? Nu ți-am spus să nu mă înșeli? Nu ți-am spus să nu mă 

necăjești?" 

Cu alte cuvinte, ea nu a cerut niciodată un fiu, nu a cerut o promisiune de 

la Domnul în legătură cu el. I-a dat Dumnezeu un cuvânt despre faptul că 

va avea un fiu, doar pentru ca apoi să i-l ia câțiva ani mai târziu? Era 

supărată pe bună dreptate! Vestea bună este că Elisei l-a înviat din morți. 

Pentru scopurile noastre, luăm partea mamei acestui tânăr băiat. Ea nu 

încerca să rămână însărcinată. Când omul lui Dumnezeu a întrebat-o dacă 

Dumnezeu poate face ceva pentru ea, ea a spus că este bine. A fost ideea 

lui Dumnezeu ca Elisei să-i profețească că ea va avea un fiu. Acum, 

circumstanțele au conspirat pentru a-i lua fiul promis. 

 

Tu ce ai face?  

După credința ta, fie ție. Ați spune: "Nu înțeleg, dar fiul meu a murit. Cred 

că acea profeție a fost doar pentru cei câțiva ani scurși în care l-am avut". 

Sau ai face ca ea, gândindu-te că Dumnezeu nu i-ar fi dat cuvântul dacă nu 

ar fi vrut ca acel copil să crească și să devină bărbat și să supraviețuiască 

părinților săi - iar ea avea să se asigure că acel cuvânt se va împlini în 

viața fiului ei! 

Aveți promisiuni ținute strâns în inimă în legătură cu o persoană iubită? Ți 

se pare că acele promisiuni nu se împlinesc în viața lor? Te-ai întrebat 

vreodată cum va aduce Domnul la îndeplinire ceea ce ți-a promis?  

Ai de gând să te retragi și să spui: "O, bine, poate că am auzit greșit"? Sau 

vei fi ca femeia de mai sus, care s-a agățat de promisiunea inițială și vei 

rămâne ferm în cunoștința că Domnul va aduce la îndeplinire? Chiar dacă 



acea persoană iubită trebuie să treacă prin multe păcate înainte de a 

renunța și de a se preda Domnului, promisiunea Lui se va împlini. 

Iair și fiica sa 

În Marcu 5:23, omul Iair a venit la Isus și a zis: "Fiica mea cea mică zace în 

pragul morții; Te rog să vii și să-Ți pui mâinile peste ea, ca să se vindece și 

să trăiască." 

Acesta a fost punctul de credință - dacă Isus venea să pună mâinile pe ea, 

atunci ea va trăi. În timp ce se îndreptau spre casa lui, un prieten a venit și 

i-a spus lui Iairis că fiica lui murise, așa că nu avea rost să-l deranjeze pe 

Isus în legătură cu asta. În v36 se spune:  

"Imediat ce a auzit vestea, Isus i-a zis (lui Iair): "Nu te teme. Crede numai". 

Ce i-a spus Isus lui Iairis să creadă? Era punctul inițial al credinței: Dacă 

vei veni și vei pune mâinile pe ea, va trăi. Odată ce Isus a fost de acord să 

vină să-și pună mâinile pe fiica sa, nu mai conta cu adevărat dacă fata era 

vie sau moartă, cu febră sau moartă, pentru că Isus a spus că va veni și își 

va pune mâinile pe ea și ea va trăi.  

Când Isus i-a spus: "Nu-ți fie teamă. Doar crede", El îi spunea să creadă în 

cererea inițială - vino și pune mâinile pe ea și ea va trăi. Uneori trebuie să 

ne întoarcem la ultima dată când am știut că Domnul ne-a dat un cuvânt 

pentru cineva sau pentru o anumită situație, și să ne odihnim în acel cuvânt 

- chiar dacă a fost dat cu ani în urmă.  

Așa a fost și cu Lazăr în Ioan 11. Odată ce Isus a stabilit că îl va vizita pe 

Lazăr, nu a mai contat cu adevărat dacă Lazăr a rămas bolnav sau a murit. 

Isus este mai mare decât orice circumstanță, așa că nu conta dacă era 

deja mort de 4 zile când a ajuns acolo sau de 4 minute. 

Întoarce-te la ultimul lucru pe care știi că Domnul ți l-a arătat, dezvăluit 

spiritului tău. Întoarce-te la ultima promisiune pe care știi că El ți-a dat-o - și 

odihnește-te. El a dat acel cuvânt văzând viitorul, și totuși l-a dat totuși.   

Să recunoaștem că o mare parte din viață este "după credința voastră să 

vă fie". Atunci când ne confruntăm cu surprize în viața noastră, putem fie 



să ne așteptăm să ni se furnizeze 'toate lucrurile care țin de viață și de 

evlavie', fie să ne plecăm în fața circumstanțelor. Orice se va întâmpla va fi 

potrivit cu credința voastră. Să alegem credința în locul fricii, promisiunea 

în locul circumstanțelor. 

 

Un nou subiect săptămâna viitoare, până atunci, binecuvântări, 

 

John Fenn 

www.cwowi.org 
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